
 

 
Rūta 

 
Man 70 metų, gimiau Kaune, esu mokytoja. Aš esu patenkinta gyvenimu. Į gyvenimą įeina daug 
kas. Gali būti juo patenkintas arba galbūt ne. Tačiau galiausiai žmogus turėtų būti patenkintas 
tuo, ką turi, nors norėtų šiek tiek daugiau.  
 
Manau, kad kiekvienas turėtų turėti bent keletą idėjų, kurias norėtų įgyvendinti. Pavyzdžiui, jūs 
gyvenate viena sename name. Labai sename name iš tiesų. Ar jūs patenkinta? Ne, jeigu neturite 
idėjų dėl artimiausios ateities. Taip, jeigu turite mintį gauti kur nors nedidelį kiekį dažų ir 
nudažyti palanges. Kai jūsų idėja įgyvendinta, pajuntate didelį pasitenkinimą. Gyvenimas sutaria 
su jumis kuriam laikui. Kol randate sau naują idėją. Ir vėl viskas iš pradžių. 
 
Apie idėjas. Aš sutinku daug moterų, kurios turi minčių, kaip susitvarkyti sodą, ką nors pasisiūti, 
nusimegzti, nutapyti. Jeigu turite ką nors, ką norite įvykdyti artimiausioje ateityje, socialiniai 
pasikeitimai jums nebaisūs. Ir neturi reikšmės, esate sena ar jauna. 
Lietuvės paprastai nesiskundžia neturinčios ką veikti. Tik jubiliejai kartais primena apie metus. 
Tačiau apskritai, amžius neturi reikšmės, jeigu gali matyti, girdėti, vaikščioti ir t.t. 
 
Aš negalvoju apie savo vaikystę, nes esu dabar pensijoje, tad domiuosi tik šiuo amžiumi. Nors 
šiaip jau vaikystę laikau fenomenu, pasižyminčiu stipriais išgyvenimais. Sunku pasakyti ar jie 
buvo pozityvūs ar negatyvūs. Vaikystė buvo linksma, gera ir laiminga. Bet vis tik ji BUVO. 
Pamenu, kaip atsakiau paklausta klasės mokytojos: “Rūta. Kokią svajoji pasirinkti profesiją?” Aš 
atsakiau: aš norėčiau studijuoti anglų kalbą, tada aš žinosiu viską.” 
 
Ar aš turėjau sąlygas įgyvendinti savo svajones? Taip, turėjau. 
Šeima man reiškia viską. Kaip motina, aš visada galiu pasitikėti savo vaikais.  
Aš negalvoju apie tai, kas buvo, nes tai BUVO. Tuo tarpu dabartis YRA.  
Mano patirtis tarp 40-60 metų? Buvo kaip visada: darbas, namų ruoša, rūpinimasis anūkais. 
 
Kas mane užpildo labiausiai? Anūkai, šeima, kalbų studijos, televizija. 
Kasdien esu labai įsitraukusi į vertėjos darbą. Tai mano dienos rutina, susijusi su daugybe 
skirtingų užduočių. 
Ar turiu kokių planų ateičiai? Ne, nes 70 metų amžius nebepalieka galimybės planuoti ką nors 
dėl ateities. Ką manau apie praėjusį gyvenimą? Gyvenimas neša laimę savaime, nesvarbu 
rūpiniesi tuo ar ne.  

Ką patarčiau jaunimui? Manu, kad kiekvienas turėtų nuspręsti, kokios pozicijos gyvenime 
laikytis. Aš patarčiau laikytis tos barikadų pusės, kur kiekvienas mąsto ir kalba pozityviai. 
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